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U sklopu redovite brige o skrbi pacijenata na području Varaždinske županije, a na 

inicijativu županijskog Savjeta za zdravlje, Varaždinska županija je postavila kod 

planinarskog doma na Ivanščici Automatski vanjski defibrilator ( AVD uređaj) prenosivi 

električni uređaj koji se koristi za defibrilaciju srca u slučajevima iznenadnog srčanog 

zastoja. Još jedan takav uređaj biti će uskoro postavljen na Ravnoj gori, a važno je 

napomenuti kako su defibrilatori jednostavni za upotrebu i njihovim korištenjem laici ne 

mogu naštetiti unesrećenima.

Postavljanju te prezentaciji o radu i upotrebi defibrilatora nazočili su i župan Anđelko 

Stričak, predsjednica županijskog Savjeta za zdravlje doc. prim. dr. sc. Spomenka Kiđemet

Piskač, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo, socijalnu skrb, civilno društvo i hrvatske 

branitelje Ljubica Božić, ravnatelj Opće bolnice Varaždin doc.dr.sc. Damir Poljak, ravnatelj 

Ljekarni Varaždinske županije Mirko Magić, djelatnici Nastavnog zavoda za hitnu medicinu

Varaždinske županije,  članovi  Hrvatskog planinarskog društva „Ivančica“ Ivanec, a 

priključili su se i članovi Planinarskog kluba Ivanec koji su nedugo boravili na Himalaji.  



Obzirom da se na Ivanščici u jutarnjim satima okupio već poprilično veliki broj planinara i 

zaljubljenika u prirodu, župan Stričak i ravnateljica Javne ustanove „PRIRODA“ 

Varaždinske županije Sanja Kopjar podijelili su svima i prigodne šalice, svjetiljke i 

kabanice.

Kao dugogodišnji planinar i zaljubljenik u prirodu Ivanščicu je obišao i gradonačelnik 

Grada Ludbrega i saborski zastupnik Dubravko Bilić, ali i direktor Hrvatskih voda VGO za 

Muru i gornju Dravu dr.sc.Milan Rezo, predsjednik Upravnog vijeća Javne ustanove 

PRIRODA Varaždinske županije Zdenko Đuras te mnogi drugi.

Predsjednik Hrvatskog planinarskog društva „Ivančica“ Ivanec Borislav Kušen zahvalio se 

Varaždinskoj županiji na  brizi koju vodi o posjetiteljima ove prekrasne gore.

- Bila je i potreba da se jedan takav uređaj postavi na Ivanščici. Svjesni smo njegovog 

značaja u hitnim situacijama, jer smo se nažalost prije nekoliko mjeseci uvjerili da su takvi 

uređaji naprosto neophodni. Stoga pohvaljujem Varaždinsku županiju što vodi brigu o 

ljudima koji dolaze ovdje uživati u prekrasnoj prirodi i svježem zraku – rekao je Kušen.

Predsjednica županijskog Savjeta za zdravlje doc. prim. dr. sc. Spomenka Kiđemet Piskač 

naglasila je kako je Savjet za zdravlje pokrenuo inicijativu prema resornom upravnom 

odjelu i županu s namjerom da se postavljanjem defibrilatora svim planinarima i 

posjetiteljima Ivanščice da određena sigurnost.

-Nabavljena su dva uređaja, Automatska vanjska defibrilatora koja će biti postavljena na 

Ivanščici i na Ravnoj gori. Radi se o uređajima koji doslovce mogu unesrećenome spasiti 

život. Tjelesni napori kao što je planinarenje može izazvati tzv. maligne aritmije, a ovaj 

uređaj to može riješiti. Defibrilator  automatski analizira srčani ritam, a u slučaju potrebe 

preporučuje defibrilaciju. Tijekom svog rada uređaj se koristi glasovnim, zvučnim i 

tekstualnim uputama koje vode laika kroz postupak primjene AVD uređaja. Uređaji su 

zaista jednostavni i namijenjeni su laicima. Uređaj se  po otvaranju automatski povezuje s 

našom hitnom službom, a glasovne upute na hrvatskom jeziku daju točne informacije  

kako koristiti sam uređaj. Planinari i rekreativci su ovime dobili određenu pomoć i 

sigurnost- rekla je Kiđemet Piskač.



Župan Anđelko Stričak naglasio je kontinuirano ulaganje Varaždinske županije na području

zdravstva te konstantnu brigu o skrbi svih pacijenata.

- Na Ivanščicu, ali i na Ravnu goru dolazi sve više planinara i zaljubljenika u prirodu. 

Upravo i zbog tog razloga dužni smo voditi brigu o njihovoj sigurnosti pogotovo sada kada 

smo u procesu proglašenja tog područja parkom prirode. Tada će i posjećenost ovih 

izletišta biti daleko veća. Na inicijativu Savjeta za zdravlje i u suradnji s planinarima smo iz 

tih razloga i postavili defibrilatore za koje se iskreno nadam da neće biti upotrebljavani, no 

ukoliko bude zatrebalo siguran sam da će biti od pomoći- rekao je župan Stričak.












